

Title (en)
Bobbin casing with thread tensioning device.

Title (de)
Spulenkapsel mit Fadenspannvorrichtung.

Title (fr)
Boîte à canette avec dispositif de tension du fil.

Publication
EP 0573385 A1 19931208 (DE)

Application
EP 93810350 A 19930512

Priority
CH 178492 A 19920603

Abstract (en)
The thread-tensioning spring (19), which is fastened to the shell (3) of the bobbin casing (1) for the lower thread of a sewing machine and which serves for keeping the thread tension constant during the draw-off of the lower thread, has a contraction behind the tensioning region, that is to say behind the region in which the lower thread is braked by the shell (3) of the bobbin casing (1) and by the thread-tensioning spring (19). The contraction affords the possibility that the tensioning region of the thread-tensioning spring (19) can twist, so that, during the oscillating movement of the lower thread running off from the lower-thread bobbin, a constant braking force always acts on the lower thread. <IMAGE>

Abstract (de)
Die Fadenspannfeder (19), welche auf dem Mantel (3) der Spulenkapsel (1) für den Unterfaden einer Nähmaschine befestigt ist und dazu dient, die Fadenspannung beim Abziehen des Unterfadens konstant zu halten, weist hinter dem Spannbereich, d.h. hinter dem Bereich, in welchem der Unterfaden durch den Mantel (3) der Spulenkapsel (1) und durch die Fadenspannfeder (19) gebremst wird, eine Einschnürung auf. Die Einschnürung ermöglicht es, dass der Spannbereich der Fadenspannfeder (19) torsieren kann, so dass bei der oszillierenden Bewegung des von der Unterfadenspule ablaufenden Unterfadens stets eine konstante Bremskraft auf diesen einwirkt. <IMAGE>

IPC 1-7
D05B 63/00; D05B 57/26

IPC 8 full level
D05B 57/26 (2006.01); **D05B 63/00** (2006.01)

CPC (source: EP)
D05B 57/26 (2013.01); **D05B 63/00** (2013.01)

Citation (search report)
• [AD] CH 435947 A 19670515 - GEGAUF FRITZ AG [CH]
• [A] CH 569822 A5 19751128 - CERLIANI COSTRUZIONI MECCANICH

Cited by
CN106978679A; CH718214A1

Designated contracting state (EPC)
CH DE FR GB IT LI SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0573385 A1 19931208; EP 0573385 B1 19950906; CH 685508 A5 19950731; DE 59300554 D1 19951012; JP H0671077 A 19940315

DOCDB simple family (application)
EP 93810350 A 19930512; CH 178492 A 19920603; DE 59300554 T 19930512; JP 13076693 A 19930601